
Tel No. 
Fax No. 

To 

From 

Our Ref 

Date 

3919 3202 
2509 9055 

MEMO 

Clerk to Panel on Home Affairs 

Clerk to Subcommittee on Issues Relating to the 
Improvement of Environmental Hygiene and Cityscape 

CB2/PS/1/20 

24 March 2021 

Panel on Food Safety and Environmental Hygiene 

Subcommittee on Issues Relating to the Improvement of 
Environmental Hygiene and Cityscape 

Letter from Hon Tony TSE 

At the meeting on 23 March 2021, the Subcommittee on Issues 
Relating to the Improvement of Environmental Hygiene and Cityscape 
("the Subcommittee") considered a letter from Hon Tony TSE dated 
10 February 2021 as attached (LC Paper No. CB(2)789/20-21(01)) 
(Chinese version only). The Subcommittee noted that the issues raised 
in Mr TSE's letter fall within the terms of reference of other Panels, and 
hence decided that the letter be referred to relevant Panels for 
consideration and follow-up as and where necessary. 

2. Your attention is drawn to the fourth bullet point of Mr TSE's 
letter, as the issues raised fall under the purview of the Panel on Home 
Affairs. 
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Clerk to 

c.c. Hon CHAN Han-pan, BBS, JP (Chairman of the Subcommittee) 
(w/o encl.) 
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致：食物安全及環境衞生事務委員會

改善環境衞生及市容事宜小組委員會主席

陳洹鑌議員

倉 Room 819, legislative Council Complex. 
1 legislative Council Road. Central.Hong Kong 
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改善市容事宜

委員會於 2 月 9 日舉行的視像會議中，討論有關改善市容事宜，討論集中於街道清潔、

垃圾收集、以及店舖阻街等，本人認為涵蓋範圍過少，應該作比較全方面討論，才能真正有

效「提升市容」，以下是本人認為應予以討論的事宜：

G 不少的「街道家具」 (Street Furniture) , 如五花百門豎立在行人路的交通標誌、圍欄及

路牌等，多年來均令人戴到欠缺設計及美戚，無助改善市容；

@ 不少損毀的行車路及行人路均未能及時維修，影響市容，亦易做成意外；

O 部分工程車輛及運送廢料的貨車等在馬路上行走時，因就運輸物品未有妥善處理，導致

沿途遺漏垃圾、泥士、碎石等問題，政府未有加強監管及執法不力，影響市容亦危害其

他道路使用者的安全；

@ 規劃作休憩公園及休憩處等小面積地塊，未有妥善設計及利用，不少變成垃圾棄置區，

亦造成環境衞生欠佳。

本人理解要提升市容涉及不少部門權責，如路政署、運輸署及康文署等，故希望主席同

意安排時間討論以上事項，並能邀請相關部門代表出席答覆議員的提問。謝謝！

祝工作順利！

玉、測量、都市規劃及園境i~議員
謝偉銓謹上

二零二一年二月十日
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